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د. رويدة جاسم محمد الحسيني: دكتوراه في الأدب الإنكليزي/ الرواية

مجالات الاهتمامات في الكتابة هي : المجالات التالية في الأدب الإنكليزي:
الرواية, الرواية التاريخية, الرواية النفسية, رواية الأطفال, رواية اليافعين,
القصة القصيرة, الأدب والثقافة, تدريس الرواية.

البريد الألكتروني:  ruwayda.j@coeduw.uobaghdad.edu.iq









Education 
Doctor of Philosophy in English Literature (The degree was awarded on 23/2/2015) 
Major: Novel 
University / Institute: University of Baghdad/ College of Arts
Master's Degree in English Literature 
Major: Novel
University / Institute: University of Baghdad/ College of Education for Women 
Graduation Date: 8/9/2004 
Bachelor's Degree in English 
Major: English 
University / Institute: University of Baghdad/ College of Education for Women
Graduation Date: 30/6/2001 

Researches:
1- DR. Ruwayda J. Muhammad. “Byronism in the Character of Sue in Thomas Hardy's Jude the Obscure”. AL-USTATH, 74 (2008) 715-732. 
2- DR. Ruwayda J. Muhammad. “ Mary Shelley's Frankenstein and Self–expression of the Pregnant Mother's Fears”. Journal of College Of Basic Education/ Mustansiriyah University, 54 (2008) 69-80.
3- DR. Ruwayda J. Muhammad. “Anne Sexton's Poetry: Reflections on Death” - AL-USTATH, 2 (214), 25-36.





2019نشاطات 
  1-Presenting a Free Hour: “The Types of the Novel” on 4/10/2018
2-Participation in the literary symposium entitled “The Ordeal of Arab Individual by Arab and Arab American Writers” in The Department of English on 26/11/2018. 
3-Participation in Guidance and Counselling  workshop entitled “ EFL Teaching and Learning: Problems and Solutions” on 5/12/ 2018
4-Presenting a seminar entitled: “Figurative Language Examined: Metaphors, Symbols, and Related Concepts”  at the Department of English/ College of Education for Women, University of Baghdadon 16/1/2019
5- Presenting a seminar entitled: “Social Media and Literature” at the Department of English/ College of Education for Women, University of Baghdadon 20/3/2019
6- Participation in the 14th Annual Conference at the Department of English, College of Education for Women, University of Baghdad, a poster of the paper entitled “The Image of the Veiled in Hawthorn’s ‘The Minister’s Black Veil’” on Wed.27/3/ 2019.
7- A Reception Committee member in  the 14th Annual Conference : “Linguistics, Literature, methods of Teaching and Translation as a Platform for Cultural Correlation” of the Department of English/ College of Education for Women, University of Baghdad
8- Participation with students in the extra-class activities in “The First Cultural Annual Students’ Carnival” of the Department of English, held in Al-Mustafa Hall/ College of Education for Women/ University of Baghdad on Wednesday, April 24, 2019
9-A Preparation Committee ember in “The First Cultural Annual Students’ Carnival” of the Department of English/ College of Education for Women/ University of Baghdad 
 10- A Library Committee member in at the Department of English/ College of Education for Women, University of Baghdad
11- Participation in the Counseling Workshop of the Department of English:”Teaching and Learning English as a Foreign Language: Problems and Solutions”, on 5/12/2018.
12- Attending the Fifth Seminar of the Department of English/ College of Education for Women, University of Baghdad, presented by Dr. Prof. Dr. Younis Lafi, Prof. Dr. Shatha Salem, on 17/4/2019.
13-Attending the Seminar: “Corpus Approaches to Liguistics” of the Department of English/ College of Education for Women, University of Baghdad,  on 27/2/2019.
14- A Preparation Committee Member in Participation in the literary symposium entitled “The Ordeal of Arab Individual by Arab and Arab American Writers” in The Department of English on 26/11/2018.
15- A Preparation Committee Member  in  “The First Cultural Annual Students’ Carnival” of the Department of English, held in Al-Mustafa Hall/ College of Education for Women/ University of Baghdad on Wednesday, April 24, 2019
16-   حضور مهرجان التأهيل والتوظيف السنوي الأول في قاعة المصطفى و قاعة الروضة في رحاب كلية التربية للبنات في 27/1؟2019
17-حضور الندوة العلمية التي اقامها قسم علوم القرآن بعنوان: " الأسرة المسلمة في ضوء مستجدات العصر" في قاعة المصطفى/ كلية التربية للبنات في 13/3/2019
18- حضور مؤتمر قسم اللغة العربية "اثر النظريات والمناهج اللغوية في الدراسات اللغوية والادبية العربية" في قاعة المصطفى / كلية التربية للبنات في 3-4/4/2019
19-عضو لجنة تحضيرية في المؤتمر العلمي الدولي الحادي والاربعون بعنوان "نهج البلاغة: منهج ودستور" الذي اقامه مركز التنمية للدراسات والتدريب والبورد الالماني للتدريب والاستشارات و مؤسسة العراقة للثقافة والتنمية ومنظمة الاعتماد الدولي (الأمريكية) في 13/7/2019
20-المشاركة في المهرجان العلمي الطلابي تحت شعار " الطلبة روافد للعلم والتعلم" الذي اقامه البورد الالماني للتدريب والاستشارات ومؤسسة العراقة للثقافة والتنمية مع طلبة الجامعات والمدارس في بغداد في 5/7/2019
المشاركة في الحملة التطوعية "زراعة شتلات من الورود" في مناطق مختلفة في العاصمة بغداد ضمن الملتقى-21 العلمي الخامس الشامل (تطبيقات للانشطة اللاصفية) الذي اقامته وزارة العمل والشؤون الاجتماعية/ قسم منظمات المجتمع المدني و مؤسسة العراقة للثقافة والتنمية في بغداد في 6/7/2019
22-حضور ملتقى الخريجات الثالث الموسوم " الخريجين بذور التاهيل وثمار المستقبل" الخاصة بوحدة التاهيل والتوظيف والمتابعة في قاعة الزيدي في 13/3/2019
23- الثالثة في قسم اللغة الانكليزية/ كلية التربية للبنات  جامعة بغداد في 3/3/2019  عمل تطوعي كنشاط لا صفي حيث تم التبرع لصبغ احدى قاعات الصف للمرحلة
24- التبرع بسبعة كتب نسخة اصلية الى مكتبة اللغة الانكليزية في الثالثة في قسم اللغة الانكليزية/ كلية التربية للبنات جامعة بغداد 
25- عضو لجنة تنسيقية  بين تسجيل الكلية واللجنة الامتحانية في قسم اللغة الانكليزية/ كلية التربية للبنات في الكتاب 1189ش ط في 9/4/2019


[bookmark: _GoBack]

Scientific Supervision and Evaluation:

1- تقويم لغوي لاطروحة ماجستير من كلية العلوم/ قسم التقنيات الاحيائية في 15/4/2019
2- اشراف على ثلاث بحوث تخرج لطالبات المرحلة الرابعة مقسم اللغة الانكليزية/كلية التربية للبنات / جامعة بغداد
3- اشراف علمي وتربوي  لثلاث طالبات في فترة  التطبيق في المدارس
4- استشارة علمية للباحثة من قسم علوم القرآن ( سمر فلاح حسن) –كتابة مستخلص بحثها الموسوم " التفسير على القياس عند السلف: نماذجه" في26/2/2019 

Courses:

1- دورة الصفوف التعليمية كوكل الالكترونية  في مركز ابن سينا للمدة 26-27/9/201

دورة اعداد المدربين (TOT) اون لاين في مجال التنمية البشرية من مؤسسة العراقة للثقافة  -2 والتنمية   و منظمة الاعتماد الدولي (الامريكية) والبورد الالماني للتدريب والاستشارات 
للمدة 26-30/6/2019 
دورة السياقات الادارية وسلامة اللغة العربية اون لاين مؤسسة العراقة للثقافة والتنمية و منظمة-3 الاعتماد الدولي (الامريكية) والبورد الالماني للتدريب والاستشارات للمدة 8-9/8/2019


Appreciation Books
1-كتاب شكر من عميد كلية التربية للبنات / جامعة بغداد لجرد مكتبة قسم اللغة الانكليزية في 17/12/2018
2-كتاب شكر من وحدة ابن سينا للتعليم في 31/12/2018
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